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گلســتان جزو استان های برتر در تولید گندم 
محســوب می شــود و رتبــه دوم تولید این 
محصــول را در کشــور دارد. در فصل زراعی 
گذشته حدود ۱۰۰ هزار هکتار از گندمزارهای 
اســتان بر اثر خشکسالی از بین رفت و میزان 
تولید این محصول حدودا ۳۰۰ هزار تن کمتر 
از ســال قبل شــد.به گزارش ایلنا از گرگان، 
پیش بینی می شــود اگر کاهش نزولات جوی 
ادامه داشــته باشــد تولید گندم در اســتان 
گلســتان کاهش بیشــتری خواهد داشت که 

این موضوع باعث نگرانی کشاورزان در استان 
شده است. و این در حالیست که کشت گندم 
همواره یکی از ارکان اساسی اقتصاد کشاورزی 

گلستان محسوب می شود.
بــه  گنــدم  خســارت  میــزان  بیشــترین 
شهرستان های شمالی استان از جمله آق قلا، 
گنبدکاووس، بندرترکمن و کلاله وارد شــد. 
گلســتان در تولید محصولات کشاورزی رتبه 
۶ کشــور و در تولید ۱۵ محصول استراتژیک 
رتبه اول تا پنجم را دارد که خشک سالی های 

گذشته تاثیرات منفی بر تولید محصولات این 
استان گذاشته است.

بخش کشــاورزی به دلیل داشتن نقش بسیار 
مهــم در تأمین غــذای مورد نیــاز جامعه و 
تحقق امنیت غذایــی از مهم ترین بخش های 
اقتصادی استان و کشــور محسوب می شود. 
گلســتان با توجه به ویژگی های جغرافیایی و 
خاک حاصلخیز  از قطب های تولید کشاورزی 
اســت و ســهم به ســزایی در تولید ناخالص 
داخلی کشــور دارد.کاهش تولیــد گندم  بر 

اثر خشک ســالی در اســتان به همراه تورم، 
افزایش دســتمزد کارگری، زخمی عمیق بر 
پیکره خسته کشاورزی گلســتان وارد کرده 
که لازم است دولت سیزدهم برای حمایت از 
کشاورزان اقدمات اساسی انجام دهد.سرپرست 
مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی گلستان 
در این باره به خبرنگار ایلنا گفت: پیش بینی 
می شود که کشــاورزان گلستانی امسال ۳۷۵ 
هزار هکتارگندم کشــت کنند که اگر دولت 
قیمت تضمینی گندم را قبل از فصل کشــت 

اعلام کند تاثیراتی مثبــت در تولید خواهیم 
داشت.

محمــد ناظری ادامه داد: گلســتان در میزان 
تولیــد گندم رتبه دوم تولیــد را دارد و رتبه 
نخست کیفیت گندم همانند سال های گذشته 
متعلق به اســتان گلستان است.وی بیان کرد: 
در سال گذشــته  به دلیل خشکسالی شدید 
حدودا ۱۰۰ هزار هکتار گنــدم از بین رفت. 
کشاورزان توانستند از سطح ۲۸۱ هزار هکتار 
زمین زیر کشــت، محصولی برابر با ۶۰ درصد 
برنامه ابلاغــی را تولید کنند.وی تصریح کرد: 
سال گذشته کشــت قراردادی گندم در ۱۴۳ 
هزار هکتار از اراضی آبی گلستان منعقد شد. 
و از ابتدای آذر ماه ســال گذشته برای اجرای 
این طرح به ازای هر هکتار زیر کشت، حداکثر 
۳۳ میلیون ریال اعتبار در نظر گرفته شد.وی 
خاطر نشــان کرد: میانگین عملکــرد تولید 
گندم در زمین های آبی اســتان بیش از ســه 
هــزار کیلوگرم و در زمین هــای دیم بیش از  
هزار کیلوگرم در هکتار است. اگر بارش ها در 
ســالجاری خوب باشد امیدواریم تولید کشت 
گنــدم به ســال های قبل بازگــردد.در ادامه 
دبیرخانه کشاورز استان گلستان هم در گفت 
و گــو با خبرنگار ایلنــا اظهارکرد: پیش بینی 
می شــود کشاورزان اســتان در بیش از ۳۷۰ 
هزار هکتار گندم کشــت کنند و مســئولان 
اســتان هم اکنون باید کود و بذر کشاورزان 

گلستانی را تامین کنند.
علی قلــی ایمانــی ادامــه داد: بــا افزایش 
هزینه های تولید، قیمت ســم، کود، حمل  و 
نقل، ماشــین آلات و هزینــه کارگری قیمت 
خرید هر کیلو گندم در ســال آینده حداقل 
باید ۲۰ هزار تومان شود.ایمانی بیان کرد: دو 
ســوم از اراضی گلستان دیم است که نیمی از 
این اراضی دچار تنش شوری هستند و همین 
موضوع خسارت به مزارع کشاورزی را تشدید 
می کند. زمین های کشــاورزی گمیشان، آق 
قلا، داشــلی برون، کرند و مراوه تپه شــرایط 
تصریح کرد: گلســتان  ندارند.وی  مناســبی 
در تولیــد محصولات پاییــزه از جمله گندم 
شرایط مطلوبی ندارد و دولت هر چه سریعتر 
از کشــاورزان حمایت کند. اگر در سالجاری 
کاهش نزولات آســمانی ادامه داشــته باشد، 
کشــاورزانی که اقدام به کشــت گندم کردند 

دچار بحران جدی می شوند.

اهواز با مشکل کمبود مراکز گردشگری مواجه است
سرپرست فرمانداری اهواز با اشاره به وضعیت گردشگری، بوم گردی و صنایع دستی 
شهرستان اهواز گفت: مشکل حوزه گردشگری این شهرستان به ویژه برای بسیاری 
از شهروندان کمبود مراکز گردشگری است.سید احمد موالی زاده در دومین آیین 
شکرانه خرما در روستای مگطوع از توابع بخش اسماعیلیه شهرستان اهواز با بیان 
اینکه شهرستان اهواز مملو از مراکز تفریحی بالقوه است، تاکید کرد: باید بستری 
فراهم شود که بتوانیم آن را بالفعل تبدیل کنیم.به گزارش ایسنا، وی اضافه کرد: 
یکی از مهمترین برنامه های دولت توجه و کار در بخش اسماعیلیه است تا بتوانیم 
به عنوان پایلوت و نمونه برای موضوعات گردشگری و صنایع دستی و همچنین 
برای ایجاد اقتصاد پایدار و مســتمر در این منطقه کاری انجام دهیم.سرپرست 
فرمانداری اهواز با بیان  اینکه برگزاری جشنواره و آیین های شکرگزاری جزو آداب 
و سنت های بسیار خوب و پسندیده مردم این منطقه است، افزود: به شکرانه وفور 
نعمت خداوند در این منطقه مراسم شکرگزاری به صورت مستمر برگزار می شود.

او گفت: بســتر لازم برای تقویت بعد اقتصادی، بازرگانــی و بازاریابی در بخش 
کشاورزی منطقه در دستور کار قرار گرفته است تا از این طریق بتوانیم در اسرع 
وقت زمینه های لازم از جمله شــرکت تعاونی باغداران، نمایشگاه ها، شبکه های 
بازاریابی و... را هرچه بیش تر معرفی کنیم.موالی زاده اضافه کرد: سعی بر این است 
که این جشنواره در سایر مناطق شهرستان اهواز گسترش پیدا کند تا نتیجه آن 
بهبود و رونق هر چه بیش تر اقتصاد روستایی باشد.وی با تصریح این  مطلب که 
معضل اصلی روستاها بیکاری است، افزود: مردم این روستا مشکل معیشت دارند. 
بنابراین یکی از ابزارهای مهم رونق اقتصاد در این منطقه توجه به موضوعات ذکر 
شده است تا مردم روستاها به شهرستان های دیگر مهاجرت نکنند و در سرزمین 
پدران خود مشغول به کار شوند.سرپرست فرمانداری اهواز با بیان این که تقویت 
و گسترش فعالیت های تعاون روستایی از موضوعات مهم شهرستان اهواز است، 
گفت: تا این شهرســتان به عنوان الگوی شهرســتان های دیگر خوزستان باشد، 
یعنی این شهرستان در بحث اقتصاد روستایی، خرید خرما، خرید برنج و... ورود 

کند و صرفا به خرید گندم اکتفا نکند.

برداشت شن و ماسه از بستر رودخانه 
»خرگوشناب« سلسله ممنوع است

دادســتان عمومی و انقلاب سلسله گفت: برداشت شن و ماسه از بستر رودخانه 
»خرگوشناب« این شهرستان ممنوع شده است و در صورت مشاهده، تجهیزات 
کارخانه های متخلف جمع آوری می شــود. به گزارش ایرنا، »یونس آزادپور« در 
بازدید از منطقه خرگوشناب با اشاره به قانون شکنی برخی از کارخانجات شن و 
ماســه و اشخاص حقیقی و حقوقی در این منطقه، اظهار کرد: خرگوشناب یکی 
از مناطق ممنوعه ســه گانه استان بوده و برداشت رودخانه ای از آن ممنوع شده 
اســت اما با وجود مصوبات و اخطارهای قبلی باز هم شاهد قانون شکنی در این 
منطقه هستیم.وی با تاکید بر لزوم چاره اندیشی برای حل این معضل، افزود: این 
منطقه بیش از این ظرفیت برداشــت شن و ماســه ندارد بنابراین برداشت های 
غیر مجاز از بســتر رودخانه باید هرچه سریعتر متوقف شود. دادستان عمومی و 
انقلاب شهرستان سلسله بیان کرد: اگر کارخانجات شن و ماسه ظرف مدت ۱۰ 
روز تجهیزات خود را جمع آوری نکنند با آن ها به شدت برخورد قانونی می شود. 
رئیس اداره صنعت، معدن و تجارت سلســله نیز گفت: پنج کارخانه شن و ماسه 
در منطقه خرگوشــناب وجود دارد که سه کارخانه از این تعداد رودخانه ای و ۲ 
کارخانه نیز کوهی اســت که ۲ کارخانه رودخانه ای به دلیل برداشت غیرمجاز و 

بیش از حد تا اطلاع ثانوی پلمب شده اند. 
»محمد حسنوند« افزود: منطقه خرگوشناب در گذشته ها یکی از بهترین مناطق 
گردشگری شهرستان بوده است که به دلیل عدم رعایت موارد زیست محیطی، 
به یکی از کانون های دفع نخاله های ساختمانی تبدیل شده است.وی با اشاره به 
دستور صریح دستگاه قضایی شهرستان برای جمع آوری این نخاله ها، بیان کرد: 
روز گذشته با محوریت محیط زیست و همکاری ادارات صنعت، معدن و تجارت، 
جهاد کشاورزی، منابع طبیعی و شهرداری نسبت به پاکسازی منطقه از نخاله ها 
اقدام و مقرر شــد ظرف مدت ۱۰ روز تمامی کارخانه های شن و ماسه نسبت به 
جمع آوری نخاله های موجود و پر کردن مناطق گود شــده بر اثر برداشت بیش 

از حد اقدام نمایند.

اخبار کوتاه

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب فارس گفت: تعداد تصفیه خانه های فاضلاب 
استان فارس به ۱۳ مورد افزایش یافته است.به گزارش مهر، علی جان صادق پور 
در جمع خبرنگاران بیان کرد: مناطق جنوبی فارس با مشکلات تنش آبی مواجه 
اســت البته در تابستان امسال باتوجه به تأمین روش های جدید منابع آبی برای 
این مناطق تنش های آبی کمتر در جنوب فارس احســاس شــد.وی اضافه کرد: 
از مهرماه ۱۴۰۱ برنامه ریزی برای تأمین آب تابســتان امسال انجام و روش های 
تأمین آب برای مناطق مختلف فارس تدوین شد.صادق پور تأکید کرد: ۷۸ پروژه 
طی یک ماه گذشــته با اعتباری بالغ بر یک هزار ۷۵۰ میلیارد تومان در استان 
فارس به بهره برداری رسید.به گفته این مقام مسئول با بهره برداری از این طرح ها 
۸۰۰ هزار نفر از منابع آب شــرب بهره مند شــدند لازم به ذکر است پیش تر ۱۰ 
تصفیه خانه فاضلاب در اســتان وجود داشــته که اکنون سه تصفیه خانه جدید 
نیز به مجموع تصفیه خانه های اســتان افزوده شــد.مدیرکل عامل شرکت آب و 
فاضلاب فارس در پاســخ به ســوال خبرنگار مهر مبنی بر حجم ذخایر آب های 
ســدهای استان نیز تأکید کرد: در اســتان فارس از طریق چهار سد منابع آبی 
تأمین می شــود که سد سلمان فارســی در »قیر و کارزین« دارای ۶۰۰ میلیون 
مترمکعب آب، سد »درودزن« دارای ۵۰۰ میلیون مترمکعب آب و سد کوثر در 

اســتان کهگیلویه و بویراحمد که تأمین کننده آب در شهرستان های لارستان و 
لامرد اســت و دارای ۷۶۰ کیلومتر خط انتقال است حجم قابل توجه ای آب در 

آن ذخیره شده است.
به گفته این مقام مســئول ســد »رودبال« که تأمین کننده نقاط مختلف استان 
فارس است اکنون خشک شده است.وی اضافه کرد: دو نوع هدر رفت آب وجود 
دارد که یکی ظاهری و دیگری واقعی است و میزان هدر رفت آب در استان فارس 
نزدیک به ۵۰ درصد و علت این اتفاق نیز وجود انشعابات غیر مجاز و سرقت آب 
در فارس است.صادق پور متذکر شد: اگر سرقت آب در استان وجود نداشته باشد 
استحصال آب در استان فارس برای تمام مناطق مکفی و تأمین کننده نیاز استان 
اســت.وی به پایان ذخیره سد رودبال هم اشــاره و در این خصوص تأکید کرد: 
متأسفانه ذخیره ســد رودبال که به عنوان یکی از منابع بزرگ تأمین آب استان 
محسوب می شود و درگذشــته حدود ۶۰۰ لیتر بر ثانیه خروجی داشت و نقش 
مهمی در آبرسانی به شهرستان های فسا، حاجی آباد و داراب ایفا می کرد به پایان 
رســید.او افزود: در واقع امسال ذخیره سد رودبال را که یکی از مهم ترین منابع 
آبی استان به شمار می رفت را از دست دادیم و این در حالی بود که این سد، آب 

حدود ۵۰ روستا و هشت شهر را تأمین می کرد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب فارس: 

سد »رودبال« خشک شده است

اســتاندار یزد معدن ســرب و روی مهدی آباد یزد 
را بزرگتریــن معــدن ســرب و روی غرب آســیا و 
دومین معدن بزرگ دنیا دانســت و گفت: علی رغم 
گذشــت بیش از ۷۰ ســال از اکتشــاف این معدن، 
عملیات بهره برداری آن تا امروز انجام نشــده بود که 
خوشبختانه به همت یکی از معدنکاران بزرگ کشور 

به بهره برداری خواهد رسید.
مهران فاطمی در حاشــیه بازدید از مجتمع سرب و 
روی مهدی آباد که به منظور بررسی مسائل مربوط 
به بهره برداری از این معدن انجام شــد، با اشــاره به 
اکتشاف مجموعه معدن سرب و روی مهدی آباد در 
سال ۱۳۲۹، اظهار کرد: علی رغم گذشت بیش از ۷۰ 
ســال از اکتشاف این معدن، عملیات بهره برداری آن 
تا امروز انجام نشــده بود.وی استفاده از ظرفیت های 
معدنی بــه جای نفت را از سیاســت های کلی نظام 
و مــورد تاکید رهبر معظم انقــلاب و رئیس جمهور 

دانســت و گفت: این مجموعه باعث رونق اقتصادی 
و آبادی شهرستان مهریز و منطقه بهادران و مهدی 

آباد خواهد شد.
وی در بخش دیگری از ســخنانش با بیان این که در 
حال حاضر پیت معدن ســرب و روی مهدی آباد باز 
شــده و معدن کاران در عمق ۹۰ متری به کف ماده 
معدنی رســیده اند، گفت: خط کنسانتره معدن نیز 
اجرا شــده و کارخانجات آن به زودی افتتاح خواهد 
شــد.فاطمی به اجرای کم هزینه تر و پرســرعت تر 
طرح هــای معدنی به واســطه ورود بخش خصوصی 
به این حوزه اشــاره و عنوان کــرد: این مجموعه که 
پیش بینــی ۱.۲ میلیارد یورویی برای آن می شــد، 
بــا ۳۰۰ میلیون یورو به نتیجه رســیده و در صورت 
اجرای کل زنجیره، قابلیت تولید سه درصد روی دنیا 
را خواهد داشت.وی ادامه داد: مجموعه سرب و روی 
مهدی آباد یزد، بزرگترین معدن ســرب و روی غرب 
آسیا و دومین معدن بزرگ دنیا است که برای کشور 
بســیار حائز اهمیت است.اســتاندار از انتقال پساب 
به عنــوان یکی از اقدامات مهم انجام شــده در این 
مجموعه معدنی نام برد و گفت: بزرگترین خط انتقال 
پساب کشور به طول ۱۰۰ کیلومتر با ظرفیت انتقال 
۱۰۰ لیتر بر ثانیه پساب، در مجموعه معدن سرب و 

روی مهدی آباد اجرا شده است.
وی افزود: با توجه به اختلاف ارتفاع ۶۵۰ متری این 
معدن با تصفیه خانه یزد، آب با فشــار ۳۲ بار منتقل 
و مجدداً در مجموعه کارخانه کنستانتره باز چرخانی 

می شــود و دوباره به حالت اول باز می گردد. فاطمی 
مجموعه ســرب و روی مهدی آباد را تبلور عینی از 
شــعار »می شود و می توانیم« و نماد اعتقاد به بخش 
خصوصی سالم و توانمند دانســت و عنوان کرد: در 
ســال های گذشــته اعتبار موردنیاز برای افتتاح این 
مجموعــه  ۱.۲ میلیارد یورو برآورد شــده بود اما به 
همت یک بخش خصوصی بــا انگیزه و جهادی این 
پروژه عظیم با ۳۰۰ میلیون یورو اجرا شد.وی با تاکید 
بر تلاش جدی اســتان جهت رفع موانع برای تحقق 
زنجیره ارزش سرب و روی در این مجموعه، تصریح 
کــرد: با توجه به عیار ۴ درصدی ســرب و روی این 
معدن، رسیدن به کنسانتره ۵۳ درصد موفقیت بسیار 

ارزشمندی خواهد بود.
اســتاندار در بخش دیگری از سخنانش خاطرنشان 
کرد: امیدواریم این مجموعه تبلور عینی از تحقق شعار 
»از ســنگ تا قطعه« و تکمیل زنجیره ارزش سرب و 
روی شــود و ارزش افزوده آن در همین استان مورد 
اســتفاده قرار گیرد.عالی ترین مقام اجرایی استان در 
ادامه با تقدیر از تلاش های بهره بردار بخش خصوصی 
معدن ســرب و روی مهدی آباد، گفت: این معدنکار 
و مجموعه، جزو بهترین شــرکت های معدنی کشور 
از نظر عمل به مســئولیت های اجتماعی، محسوب 
می شوند.فاطمی در پایان خاطرنشان کرد: امیدواریم 
افتتاح معدن سرب و روی مهدی آباد، ضمن رعایت 
ملاحظات زیست محیطی و مسئولیت های اجتماعی، 

نقش مهمی در توسعه منطقه ایفا کند.

برند سازی حلقه مفقوده تولید عسل در کهگیلویه و 
بویراحمد بوده که کام تولید کننده را شیرین نکرده 
اســت.به گزارش مهر، کهگیلویه و بویراحمد استانی 
بــا توپوگرافی بی نظیر در میــان انبوهی از درختان 
و گیاهان دارویــی، ظرفیتی کم نظیــر برای تولید 
عســل های با قابلیت صادرات اســت.طی سال های 
اخیر، آموزش ها و رشد تولید عسل در مناطق مختلف 
اســتان رقم خورده، اما برند سازی حلقه مفقوده ای 
اســت که در صورت تحقق آن صدهــا گام تولید و 
صادرات عسل استان را به سمت جلو سوق می دهد.
عسل تولیدی اســتان با تکیه بر اسناد آزمایشگاهی 
در زمره بهترین عسل ها قرار گرفته، اما عدم انسجام 
بخشــی به چرخه تولید و زنجیره آن سبب شده تا با 
نام سایر اســتان ها و گاهاً نیز با قیمتی بسیار پایین 
صــادر شــود.همچنین عدم به روز رســانی آموزش 
تولید کنندگان چالشــی اســت که خیلی از آنها را 
از تولیــد محصولات جانبی پــرورش زنبور بی بهره 
کرده است.کارشــناس گیاه پزشــکی در کهگیلویه 
و بویراحمد گفت: عســل تولیدی اســتان با تکیه بر 

ظرفیت گونه های گیاهی و اصلاح های نژادی موجود 
در زمره عسل های با کیفیت کشور است.لیلا امیدی 
در گفتگو با خبرنــگار مهر، افزود: گرچه بیش از ۱۱ 
فاکتور برای تولید یک عســل بــا کیفیت و مرغوب 
دیده شــده، اما نقــش توپوگرافی های هر منطقه در 
تولید محصولات محســوس اســت. وی ابراز داشت: 
در کهگیلویــه و بویراحمد کوچ دهندگی کلنی ها در 
چرخه سردسیری به گرمسیری سبب می شود تا در 
کنار حفظ چرخه قدرت در کندو، به سبب بهره گیری 
از محیطی مطلوب، شهدی قوی دریافت شده که در 
چرخه تولید محصول با کیفیت مؤثر است.امیدی با 
تاکید بر اینکه عســل تولیدی استان پتانسیل رقابت 
با محصولات ســایر اســتان ها برای صادرات را دارد، 
اظهار کرد: می توان عســل استان را به سمت تولید 
تخصصی گیاه پایه نیز سوق داد.این کارشناس گیاه 
پزشــک گفت: نگاه تولید کننده نیز نباید بر اقتصاد 
تک محصولی در چرخه تولید عسل بوده و می توان از 
سایر تولیدات نیز بهره برد.رئیس اتحادیه زنبورداران 
کهگیلویه و بویراحمد نیز گفت: ضعف تجاری سازی 

در روند تولید محصولات محسوس است.
علی محمودی افزود: با توجه به اینکه عسل تولیدی 
اســتان در ضعف تجاری سازی قرار داشته و گاهاً به 
صورت فله ای و غیر بســته بندی به فروش می رسد، 
این مســئله ســبب شــده که شــاهد رونق فروش 
عسل های تقلبی در سطح استان باشیم.محمودی با 
بیان اینکه ضعف چرخــه بازاریابی نیز از دیگر موارد 
قابل توجه در این محور اســت، ابراز داشت: در زمان 
تولید فراوانی و انباشــت عسل ســبب می شود که 
دلالان و ســودجویان با قیمت پایین محصولات را از 
تولید کنند گان خریداری کنند.معاون امور دام، طیور 
و آبزیان جهاد کشاورزی کهگیلویه و بویراحمد نیز از 
برداشت ۲ هزار تن عسل مناطق سردسیری در سال 

جاری خبر داد.

بهره برداری از دومین معدن سرب و روی بزرگ دنیا در یزد پس از ۷۰ سال

کام زنبور داران شیرین نمی شود 

برند سازی حلقه مفقوده تولید عسل در یاسوج

دولت هر چه سریع تر از کشاورزان حمایت کند  

سایه خشکسالی بر تولید گندم در گلستان

مدیرعامل شــرکت پالایش نفت اصفهان از انصراف خرید سهام شرکت نفت 
سپاهان از طریق ارائه در شرکت بورس تهران خبر داد و گفت: قیمت سهام 

بورس نفت سپاهان چشمگیر نبود و از خرید منصرف شدیم.
محسن قدیری در نشست خبری شفاف سازی اقدامات هلدینگ پترو پالایش 
اصفهان با اشــاره به اینکه آگهی فروشــی سهام شــرکت نفت سپاهان در 
مردادماه جاری در تارنمای شــرکت بورس تهران منتشــر شد؛ اظهار کرد: 
میزان سهم در نظر گرفته شده برای فروش در بورس معادل ۳۳ درصد و با 

قیمت پایه ۲۳۵ هزار میلیارد ریال بود.
وی افزود: شــرکت پالایش اصفهان، در ردیف شــرکت های دارای سوددهی 
مطلوب قرار دارد اما قیمت تعیین شده برای عرضه این میزان از سهام از نظر 

مزیت رقابتی، نسبت به انتظاری که داشتیم، برای ما جذاب نبود.
قدیری با بیان اینکه ۱۷.۱ ســهام شــرکت پالایش نفت سپاهان متعلق به 
شــرکت پالایش نفت اصفهان است افزود: باتوجه به تاکید سهامداران عمده 
شــرکت پالایش اصفهان، با هدف بررسی درجه ارزش شرکت نفت سپاهان، 

متقاضی خرید سهام این شرکت بودیم اما در نهایت این اقدام محقق نشد.
وی با اشــاره به اینکــه مبانی مــا در مدیریت بر طبق آموزه ها براســاس 
تصمیم گیری پروژه های زود بازده و در مســیر توجیه اقتصادی بوده اســت، 
بیان داشت: پالایشگاه در حد امکان هیچ تصمیمی را بدون تحقیق علمی و 
بررسی صرفه اقتصادی اجرایی نمی کند؛ بنابراین درصد خطا در این مجموعه 

صنعتی پایین است.
قدیری با اشاره به مدیریت استراتژیک هیات مدیره براساس توجیه اقتصادی 
با کمک شــرکت های رتبه الف کشور، تصریح کرد: سال ۸۶ که شرکت نفت 
خصوصی شد به اشــتباه برخی شــرکت های زیر مجموعه فروخته شد اما 
هدف گذاری شــرکت نفت اصفهان برای سال ۱۴۰۶ رسیدن به قله برترین 

شرکت های دنیا از لحاظ تکنولوژی و سوددهی است.
مدیرعامل شرکت پالایش نفت اصفهان با اشاره به اینکه شرکت نفت اصفهان 
۴۵۰ پروژه در دست اجرا دارد اضافه کرد: این شرکت اخیرا »معاونت هوش 

مصنوعی« را راه اندازی کرده و برای آن ۶۰ پروژه کاری تعریف شده است.
وی با اشــاره به افق روشن ترسیم شده در شرکت نفت اصفهان در راستای 
فرمایش رهبری برای رسیدن به قله های پیشرفت گفت: بهره برداری بیشتر 
پروژه ها در کشــور حدود ۱۰ سال طول می کشد اما پروژه های شرکت نفت 

اصفهان همچون پروژه تصفیه نفت ســفید هشت ماهه و تا آخر ماه بهمن با 
قابلیت جداسازی گوگرد از نفت سفید با یک ظرفیت بالا راه اندازی می شود.

وی در بخشی از صحبت ها در پاسخ به اینکه این شرکت خود را جزو صنایع 
آلاینده نمی داند اما عوارض پرداخت می کند، گفت: این شــرکت در راستای 
مسئولیت اجتماعی خود و کمک به کشور سالانه مبلغ ۱۰ هزار میلیارد ریال 
عوارض به وزارت کشــور پرداخت می کند که نحوه تقسیم بندی و تخصیص 

آن از عهده شرکت نفت اصفهان خارج است.
قدیری اضافه کرد: در حال حاضر مشعل های شرکت پالایشگاه نفت خاموش 
اســت و تمام متغیرهای آلاینده ما در حد استاندارد است و آنچه به عنوان 

آلودگی و آلاینده عنوان می شود مربوط به خودروها و سایر صنایع است.
وی تاکید کرد: اگر این شــرکت آلودگی داشــت، ابتدا ۱۴۰ هکتار درختان 
محوطه این شــرکت خشک می شدند در حالی که بسیار سرزنده و سر سبز 

هستند.
مدیرعامل شــرکت پالایش نفت اصفهان افزود: پیش بینی ما این است که تا 
سال ۱۴۰۵ تولید نفت کوره ای نخواهیم داشت و تمام محصولات ما استاندارد 

شده است.
وی همچنیــن از کلنگ زنی و تکمیل پروژه تصفیه خانه در کمتر از ۱۰ ماه 
خبر داد و گفت: از این پس شــرکت نفت اصفهان از تصفیه پساب فاضلاب 
شاهین شهر استفاده و به منظور استراتژی ذخیره آب نیز توانایی ذخیره پنج 

تا ۶ بشکه ذخیره آب تصفیه شده از پساب را دارد.
قدیری گفت: تمام آب های تصفیه شــده بــه مخازن ۳۰۰ هزار متر مکعبی 
ذخیره ســازی می شود و این مخازن می توانند آب ۱۵ روز پالایشگاه اصفهان 

را در زمان های بحران و کمبود آب تامین کند.
مدیرعامــل هلدینگ پترو پالایش اصفهان با بیــان این که مصرف آب خام 
پالایشــگاه در نیمه دوم سال ۱۴۰۳ به صفر می رسد افزود: استفاده آب خام 
در پالایشگاه اصفهان پس از ۴۴ سال از فعالیت آن شرکت قطع و آب مورد 

نیاز پالایشگاه فقط از پساب تصفیه شده تامین خواهد شد.
قدیری همچنین در مورد تولید بنزین یورو پنج گفت: این شرکت روزانه ۱۳ 
میلیون لیتر بنزین یورو پنج را تقدیم کشــور می کند اما تخصیص آن برای 

اصفهان و سایر استان ها برعهده شرکت نفت اصفهان نیست.
وی ادامه داد: پالایشــگاه اصفهان همچنیــن ۲۴.۵ میلیون لیتر گازوئیل با 
استاندارد یورو پنج تولید می کند که با بهره برداری از طرح های کیفی سازی 
در دست اجرا، میزان تولید بنزین روزانه پالایشگاه تا سال ۱۴۰۵ به ۲۱.۵۷ و 

همچنین گازوئیل به ۲۵.۲۳ میلیون لیتر در روز افزایش می یابد.
وی در پایان گفت: ۱۰ هزار نفر در این شــرکت مشغول به کار هستند و در 
آینده با تاسیس شرکت جدید زیر مجموعه شرکت نفت ظرفیت اشتغال ۱۰ 

هزار نفر دیگر به این شرکت اضافه می شود.
احمد هاشمی، عضو هیات مدیره و مدیرعامل شرکت پتروشیمی اصفهان نیز 
در این نشســت گفت: در آینده سوخت های فسیلی رو به افول می رود و لذا 

این شرکت به دنبال پروژه های اقتصادی است.
وی افزود: سهامداران و مشاوران هیات مدیره با بررسی کار کارشناسی قیمت 
به نتیجه رســیدند شــرکت با توجه به ارزش گذاری برای خرید سهام نفت 

سپاهان ورود پیدا نکند.

مدیرعامل شرکت پالایش نفت اصفهان در نشست خبری با اصحاب رسانه اعلام کرد:

انصراف شرکت پالایش نفت اصفهان از خرید سهام شرکت نفت سپاهان 


